
 

Kohdekohtainen sisäilmatyöryhmä     
  

Paijalan koulu     
  

Kokous 7.4.2025 klo 10-10:45, Teams-kokous  

     
Osallistujat:      
Tommi Knuutinen, ylläpitoasiantuntija, puheenjohtaja, sihteeri  
Seppo Mentula, rehtori   
Päivi Virta, terveydenhoitaja (paikalla 10:07 alkaen) 
Kati Aalto, työterveyshoitaja   
Simo Aravuori, työsuojeluvaltuutettu   
Pia Gummerus, terveystarkastaja   
Kirsi Karttunen, laitoshuoltaja 

Heidi-Elina Mantere, puhtauspalvelupäällikkö 

Titta Lehtola, huoltajien edustaja  

Mirjam Tassberg, huoltajien edustaja  

     
Asialista  

   
1. Kokouksen avaus ja läsnäolijat   

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi läsnäolijat.  
  

2. Oireilijoiden määrän kartoitus 
 

a. Työterveydenhuolto   
2 työntekijää ollut yhteydessä työterveyshuoltoon vuoden 2025 aikana 
sisäilmaan liittyen. Työterveyshuolto on tehnyt keväällä 
sisäilmaoirekyselyn Paijalan henkilökunnalle, kyselyn perusteella 19/23 
työntekijää on ilmoittanut jonkin tasoisista, heidän arvion mukaan 
sisäilmaan liitetyistä oireista.  

 
b. Oppilaiden terveydenhuolto 

Oppilailta ei ole tullut ilmoituksia sisäilmaan liittyen kuluneen lukukauden 
aikana. 

c. Esihenkilön tieto 
Kommentti sisäilmaoirekyselyyn: Paijalan kouluun siirtynyt opettajia 
toisista yksiköistä, joissa koettu oireita, koska Paijala on koettu parempana. 
3 opettajaa sijoitettu koulun uudelle puolelle, koska ei koeta voivan 
työskennellä muissa koulun osissa aikaisemman altistumisen takia. 
 
Rehtorilla ei ole tietoa oppilailta tai huoltajilta tulleista ilmoituksista. Kaikki 
asiasta yhteyttä ottaneet henkilökunnan jäsenet on ohjattu 
työterveyshuoltoon. 

 



 

d. Työsuojelu  
Työsuojeluvaltuutettu on käynyt keskustelua henkilökunnan kanssa 
heidän kokemistaan oireista. 

  

3. Kiinteistökatsaus ja toteutuneet toimenpiteet  
 

a. Tutkimukset  
Käyty katselmoimassa liikuntasalin ja esiopetusluokan välistä 
akustiikkaongelmaa.  
Tommi käynyt tutustumassa liikuntasaliin ilmoitetun hajuongelman takia 
 

b. Korjaukset 
Liikuntasalin ja esiopetusluokan väliseinän akustiikan parantaminen. 
Toimenpiteet on koettu toimiviksi.  
 

c. Käyttäjätoiminnan järjestely 
3 opettajaa laitettu uudelle puolelle, koska ei koeta voivan työskennellä 
muissa koulun osissa. 
 

4. Uudet toimenpiteet   
Suunnitellaan alustavasti liikuntasalin lattiamateriaalin uusimista. 
Tarkastellaan tarvittavien tutkimusten tekemistä monialaisen tarkastuksen 
jälkeen. 
  

5. Viestintä  
Ei uusia tiedotteita. Ei yleistä tiedotustarvetta. Koulun tiedottaa sisäisesti 
monialaisen tarkastuksen jälkeen. 
 

6. Muuta 
Työterveyden tekemää oirekyselyä tai sen tuloksia ei käyty erikseen läpi, mutta 
siihen tehtiin paikoin viittauksia. Oirekyselyn tuloksia tulkitsee ensi sijassa 
lääketieteen ammattilainen.  
 
Torstaina 10.4.2025 koulussa monialainen tarkastus, paikalla työterveyshuolto, 
kouluterveydenhuolto, työsuojelu, terveydensuojelu, tilapalvelut ja kohteen 
edustaja. Tarkastuksella käsitellään 
 
Pohdintaa koulun aikaisemmasta ”sisäilmatilanteesta”: tutkimuksissa avattiin 
ulkoseiniä laajasti: havaittiin hyvin paikallisia puutteita, joista osa korjattiin ja osa 
todettiin korjaantuvan tiivistämällä rakenteita. Ei havaittu laajamittaisia vaurioita. 
Ilmanvaihto oli pitkään ylipaineinen, korjattu sen jälkeen. Oireiluilmoitukset 
loppuivat. 
 

7. Seuraavan kokouksen sopiminen  
Seuraava kokous maanantai 1.9. klo 10-10:45  

 
 


